
 

 

Skolebestyrelsesmøde  
Tirsdag d. 27. september 2022 kl. 17-19 i personalerummet, afd. Sct. Jørgen 

 

Medlemmer 

Elever: Tjalfe Noah Jønsson (Rønnebæk), Mads-Emil Hansen (Sjølund), Josefine Lerche Petersen 

(Sct. Jørgen) 

Medarbejderrepræsentanter:  

Michael Bjørn Rasmussen (Sydby),  

Forældrevalgte:  

Süleyman Yücel, Andreas Arash Pourkamail, Lena Tina Larsen, Betina Kordoff Mikkelsen, Nikolaj 

Sune Bloch Jespersen. 

Ledelsen: Bo Frederiksen, Mette Hugger 

 

Fraværende: Klaus da Cunha, Karsten Skov, Christina Odsgaard Olsen, Inda Sanne Vullum 

Dalsgaard Nielsen, Helle Frænde (Rønnebæk), Adam Henrik Barkhuus, Nikolaj Sune Bloch 

Jespersen, Heidi Sommerstedt (Sct. Jørgen), Katrine Bjerre (Sjølund), Josefine Lerche Petersen (Sct. 

Jørgen) 

 

 

Referat: 
1. Godkendelse af dagsorden 

a. Valg af mødeleder 

Bo Dau Frederiksen  

 

2. Nyt fra afdelingerne  

a. Elever 

• Intet nyt 

 

b. Medarbejdere 

Rønnebæk: 

• Vi har haft Grønflag for 28 gang 'verdensrekord' efterfuldt af åres klimaløb arrangeret 

af forældreforeningen på Rønnebæk for alle børnene på afd. Rønnebæk. 

• Vi har fået ansat 2 nye lærer. 

• Vi har haft en lærer som har haft 40år jubilæum. 

• Vi har haft store læsedag 8/9-22 

• Vi har været en del af den stor "Rockfest" Hvor vi fejret, at vi havde været certificeret 1 

år som UNICEF- rettighedsskole. 

• I SFO/Skole har vi fået nye kolleger 4 børn og 4 voksne fra vores specialafdeling 

Sydby som bruger naturen og dyrene som et pædagogisk redskab blandt andet. 

• På sfo arbejde vi på at få skabt et hyggeligt miljø til vores SFO 2, vi er også i gang 

med at lave klar til vinter, til vores dyr og vi har børnene med i disse processer. 

 

Sct. Jørgen: 

• Vi har haft nogle hektiske uger med planlægning af de to nye aktiviteter, "Den 

KæmpeStore Læsedag" og "Rettighedsfesten". 

• Læsedagen blev en succes hos både elever og de voksne. Der var planlagt nogle 

spændende og meget forskellige aktiviteter på de forskellige årgange. Men overalt 



 

 

summede det af liv og læselyst. Der er bred enighed om at det skal blive en blivende 

begivenhed.  

• Dagene op til Rettighedsfesten, blev der arbejdet på højtryk for at være klar med 

noget at fremvise for forældrene. Rock-festen på Dyreskuefesten var intet mindre end 

en fed fest.  

• Vi har haft opsigelser og derfor har vi også haft nogle ansættelser, som det ser ud lige 

nu, har vi endnu 2 nye lærere fra 1. november. Vi får også en ny kollega den 1. 

oktober. 

• Skolestrukturen og høringssvar har naturligvis fyldt en del hos os og har været et stort 

samtaleemne hos personalet. 

 

Sydby: 

• Vi har også deltaget i festen som blev afholdt i forbindelse med 1 årsdagen som 

rettighedsskole og alle klasser har arbejdet med at lave klassechartre og synliggjort 

dem på skolen.  

• Vi har fået ansat de barselsvikarer som vi inden længe skal bruge og den faste stilling 

som var slået op, er ligeledes besat og er startet op. 

• Der har været travlt med møder omkring høringssvar og har her været hele vejen 

rundt hos alle ansatte. 

 

Sjølund: 

• Intet nyt 

 

c. Ledelsen 

• Vi har holdt fælles personalemøde den 22/9 hvor vi havde oplæg med Michael 

Svendsen. Michael gav os et indblik i sine tanker og erfaringer om, hvordan man er 

ansvarlig for egen og andres arbejdsglæde, samtidig med at forandring er et konstant 

vilkår. 

• Allerede i løbet af efteråret vil der komme de første af flere store ændringer i skolernes 

it-landskab. Det vil være ændringer, der både vil ramme medarbejdere, elever og 

forældre – og som skyldes behovet for øget sikkerhed i alle led. Nogle af ændringerne 

kommer udefra, og derfor er det ikke alle ændringer vi kan varsle i lige så god tid, som 

vi ønsker det – (fx ændringer fra STIL om Unilogin). 

 

d. Forældre 

• Intet nyt 

 

e. Rettighedsrådene 

• Den 14. september fejrede vi, at det er 1 år siden vi blev certificeret rettighedsskole. 

En fest dag på alle afdelinger, hvor der blev arbejdet med børns rettigheder og 

forberedt skolefest med forældrene om aftenen. Dagen blev brug på en fælles fejring 

hvor alle børn, på tværs af matriklerne, mødtes på Dyrskuepladsen til koncert med 

Rockbussen. 

• Den 30. september tager alle 4 rettighedsråd til Børnetopmøde i FN-byen, hvor alle 

rettighedsskoler er inviteret. Årets tema er Klima og børns rettigheder. Formålet er at 

træne børn til at deltage aktivt i beslutningsprocesser, som vedrører deres hverdag ud 

fra et rettighedsperspektiv. 

 

3. Høring vedr. øget erhvervspraktikindsats  

a. Orientering og drøftelse af høringsmaterialet 

Der er et ønske om at øge indsatsen for erhvervspraktik i perioden fra 6. til 10. klasse. 



 

 

Elever i 8. og 9. klasse har ret til at komme i erhvervspraktik.  

Der skal være to obligatoriske erhvervspraktikforløb og et tredje efter behov. Vi ønsker ikke 

forløb på 6. årgang, da eleverne ikke er forsikret, fordi i Næstved Kommune er man først 

forsikret fra 7. årgang. Vi skal forpligte os til at tage praktikanter. Mere fokus på 

lærerinvolvering i forbindelse med erhvervspraktikken. Styrelse af match for praktikant og 

praktikplads. De timeløse fag skal prioriteres i et forløb/temaforløb på skolerne.   

Forslag om at der kunne være en frivillig praktik på 7. årgang, og de to obligatoriske vil 

være på 8. og 9. årgang. Det er et godt forslag og det vil bestyrelsen gerne bakke op 

omkring.  

 

b. Beslutning om høringssvar fra skolebestyrelsen – deadline den 11. oktober 

Formanden træffer beslutning om at sende et høringssvar.  

 

HØRING OM ØGET 

ERHVERVSPRAKTIKINDSATS I FOLKESKOLEN I NÆSTVED KOMMUNE.pdf
 

Høringsbrev om 

erhvervspraktik.pdf
 

 

 

 

4. Forretningsorden for Skolebestyrelsen  

a. Orientering  

Punktet udsættes til næste møde, hvor bestyrelsen er fuldtallig og beslutningsdygtig.  

 

Forretningsorden.p

df
 

 

5. Status på økonomi  

a. Regnskab 2021/2022 

Regnskabet for skoleåret viser et merforbrug på 6.876.111 kr. Der mangler refusioner for 

omkring 400.000 kr. Vi tabte en 20.2 sag, hvor vi skulle betale omkring 800.000 kr. for 

skoletilbud. Vi skal afvikle gælden i løbet af de næste to skoleår med ca. 3,5 mio. pr. 

skoleår.  

 

b. Budget 2022/2023 

Vi følger afviklingsplanen på de 3,5 mio. Sagen omkring vores takster er afgjort, det betyder 

at CDS vil forsøge at godtgøre os for de manglende indtægter på vores takster. Fokus på 

om vi kan overholde vores budget til bygningsdriften. Der ønskes at drøfte økonomi på alle 

skolebestyrelsesmøder. Fokus på vikarforbruget, og den indsats vi kan gøre for at 

nedbringe udgiften til vikarer. Samt et fokus på sygefravær.  

 

 

 

Regnskab for 

skoleåret 21-22.pdf
 

Budgetopfølgning 

august 22.pdf
 

 

 



 

 

 

 

6. Medarbejdernes (Lærernes) dag 5. oktober  

a. Ønsker skolebestyrelsen at markere denne dag? 

De skolebestyrelsesmedlemmer der har mulighed for at fejre medarbejderne skal fejre 

dem. Ledelsen tager imod medarbejderne om morgenen, og så er der fejring i 

personalerummene i frokostpausen. Betina skriver rundt til de forældrevalgte, for at høre 

hvem der kan komme hvornår på hvilke afdelinger.  

 

 

7. Aktiviteter i skoledagen/SFO’en, hvor vi samler ind til velgørende organisationer  

a. Ex. Bag for en sag og Rynkebyløbet 

b. Orientering og drøftelse 

c. Beslutning om SFO’en på afd. Sct. Jørgen kan deltage i Bag for en sag 

SFO´en kan deltage i Bag for en sag.  

d. Beslutning om der skal udarbejdes et princip 

Punktet tages op på et kommende møde. Lena vil gerne lave et udkast til princip.  

 

 

8. Årshjul for skolebestyrelsen  

a. Orientering og drøftelse af årshjul 

b. Beslutning om SB’s årshjul for 2022/2023 

Der skal stå budget på hvert møde. Punktet sættes på kommende møde. Fejring af 

afdelingernes fødselsdage.  

 

SB Årshjul 

2022-2023.pdf
 

 

 

9. Punkter til næstkommende møde  

a. Opfølgning på skolebestyrelseskursus – Lena  

b. Opfølgning på Børnetopmødet – Michael  

c. Opfølgning på trafikale udfordringer omkring afd. Sct. Jørgen – Bo 

d. Budget  

e. Forretningsorden 

f. Princip for aktiviteter i skoledagen/SFO´en, hvor vi samler ind til velgørende organisationer 

g. Årshjul for skolebestyrelsen  

h. Tillæg til ordensreglerne omkring eleverne må forlade skolen i frikvarterne  

i. Skolebestyrelsens rolle i processen i forhold til en evt. ny skolestruktur og tildelingsmodel  

j. Temadrøftelse omkring elevtrivsel  

k. Dialogmøder  

 

Program for 

Næstved Kommunes lokale børne- og ungetopmøde 2022 - eftermiddagsprogram.pdf
 

Næstvedskoler_sep

2022.pdf
 

 

 

 



 

 

 

 

10. Evt.  

Der er et ønske fra eleverne om, at alle klasser må forlade skolens område alle dage.  

 

Møderne afholdes fremadrettet fra 17.30 til 19.30 

 

Der er behov for fokus på elevregler i forhold til mobning og trivsel.  

 

Der sendes en erkendelighed til Klaus indenfor skolebestyrelsens budget.  

 

Landsmøde for skole og forældre den 11. november 2022. Hvis der er nogen forældre der gerne vil 

med, tilmeldes man ved at skrive til Bo og Mette på Aula, tilmeldingsfrist er den 30. september.  


